



# Autobiography

## Cpl J.A.Y Paradis

### Construction Tech

Cpl Paradis was born on July 13, 1959 in Montreal QC. His family of 4 consisted of his mother, sister and his father, who was a veteran of the 2<sup>nd</sup> World War with the Mount Royal Rifle Regiment, located in Montreal, QC. He was married in 1981 from whom he has 2 children, Gabriel who is a mechanic (RCEME) with 12 RBC, CFB Valcartier, and M eranny who is a veterinary secretary. After 39 years of marriage, he still loves it every day and would like to make it known that he is very proud of both his son and daughter.

Cpl Paradis joined the CAF in Montreal on August 11, 1976 as a terminal technician. 11 days after, on 22 of August, 1976, he entered the recruit school in St-Jean. After his recruit training he attended the language school in CFB Borden in Nov 1976 and his TQ1 Technical school in electronics from April 1977-July 1977. In July of 1977, Cpl Paradis received his OT to the Combat Engineers where he was posted to CFSME Chilliwack to complete his TQ1. Upon completion in 1978, 5e RGC became his home.

In March of 1981, Cpl Paradis received his last OT to his current trade, where he was once again posted to CFSME, Chilliwack to complete, yet another TQ1. After leaving CFSME, he has had numerous postings (Montreal (Long Point Detachment) 1981 – 1984, CFS Moisie 1984 – 1987, 12 RBC 1987 – 1990, CFB Bagotville 1990 – 1999 and 5e RGC 1999 – 2001), as well as numerous deployments (CFS Alert Dec 1992 – June 1993, Haiti 1996, Haiti 1997, Macedonia Dec 1998 – Apr 1999).

In January 2001, after more than 24 years of service in the regular force, Cpl Paradis retired, for the first time, and joined the Reserves in Bagotville. Since April 2004, Cpl Paradis has occupied his current position of Locksmith for 3 ESM and RP OPS.

Finishing his 42 years and 11 months on July 12, 2019, he will regretfully leave the uniform and military engineer family to retire from the CAF. Cpl Paradis hopes to return to his same position as a civilian.

Good luck Yvon, you have been a great asset to the CAF and military engineers for a long time. Both you and the experience you bring will be greatly missed. Good luck in the future.

\*\*\*\*\*

Le Cpl Paradis est né le 13 juillet 1959 à Montréal, au Québec. Sa famille de quatre est composée de sa mère, de sa soeur et de son père, un ancien combattant de la Seconde Guerre mondiale du Mount Royal Rifle Regiment, situé à Montréal, Québec. Il s'était marié en 1981 et a 2 enfants, Gabriel, mécanicien (RCEME) de 12 RBC, BFC Valcartier et MÉRANNY, secrétaire vétérinaire. Après 39 ans de mariage, il les aime encore tous les jours et aimerait faire savoir qu'il est très fier de son fils et de sa fille.

Le Cpl Paradis s'est enrôlé dans les FAC à Montréal le 11 août 1976 en tant que technicien de terminal. 11 jours après, le 22 août 1976, il entra à l'école des recrues à St-Jean. Après sa formation de recrue, il fréquente l'école de langues à la BFC Borden en novembre 1976 et son école technique d'électronique TQ1 d'avril 1977 à juillet 1977. En juillet 1977, le Cpl

Paradis reçoit son ergothérapeute au corps de combat, où il est affecté à la CFSME Chilliwack pour compléter sa TQ1. À son achèvement en 1978, le 5e RGC est devenu son domicile.

En mars 1981, le Cpl Paradis a reçu son dernier OT pour son métier actuel, où il a de nouveau été affecté à CFSME, Chilliwack, pour compléter un autre TQ1. Après avoir quitté la CFSME, il a eu de nombreuses affectations (Montréal (Détachement de Long Point) 1981-1984, SFC Moisie 1984-1987, 12 RBC 1987-1990, BFC Bagotville 1990-1999 et 5e RGC 1999-2001), ainsi que de nombreux déploiements. (SFC Alert décembre 1992 - juin 1993, Haïti 1996, Haïti 1997, Macédoine décembre 1998 - avril 1999).

En janvier 2001, après plus de 24 ans de service dans la force régulière, le Cpl Paradis prend sa retraite pour la première fois et entre dans la Réserve à Bagotville. Depuis avril 2004, le Cpl Paradis occupe son poste actuel de serrurier pour 3 ESM et RP OPS.

Après avoir terminé ses 42 ans et 11 mois le 12 juillet 2019, il quittera avec regret la famille de l'uniforme et du génie militaire pour prendre sa retraite des FAC. Le Cpl Paradis espère retrouver son poste de civil.

Bonne chance Yvon, vous êtes depuis longtemps un atout précieux pour les FAC et les ingénieurs militaires. Vous et l'expérience que vous apporterez nous manqueront beaucoup. Bonne chance pour la suite.

**CHIMO !!!!**